

Be Careful When Crossing the Street! Drivers May Not See You

Statistics show 60 percent of all traffic accidents occur at intersections. The big turning radius and major **blind spots** of large vehicles are problems that contribute to claiming many precious lives every year. The Ministry of Transportation and Communications is now urging drivers not only not to **run red lights** but also to “slow down, look and stop” and let **pedestrians** cross at intersections. The agency also hopes to **foster** greater risk awareness on city streets. Motorbike riders, bicycle riders, and pedestrians, for example, should avoid being next to, in front of or behind large vehicles. Pedestrians should also avoid crossing streets when there is not enough time left on the green pedestrian crossing signal and be aware that drivers’ **sight** may be blocked.



穿越路口，要**小心**！
駕駛不一定看得到你

據統計，道路交通事故6成發生在交岔路口。大型車「內輪差」與「視覺死角」，是每年奪走許多寶貴生命的殺手，交通部呼籲駕駛人行經路口時，除了不闖紅燈，還要做到「慢、看、停」，禮讓行人。並培養行人「安全過路口」的風險意識，例如機車、行人及自行車應避免行駛（走）於大型車車側及前後；綠燈剩餘秒數不足時不穿越路口；A柱會影響駕駛視線，駕駛可能無法注意到行人。



對駕駛人宣導行經路口要
「慢、看、停」，禮讓行人

慢

接近路口
減慢速度

看

擺頭確認有
無左右來車及
前後的轉彎車

停

停車讓行穿線
上的行人先行



Keywords

- ◎ blind spots 視覺死角
- ◎ sight 視線
- ◎ run red lights 闖紅燈
- ◎ crosswalk lines 走行穿線
- ◎ pedestrians 行人
- ◎ risk 風險
- ◎ foster 培養
- ◎ dart out 突然衝入

安全過路口五秘訣

Five Tips for Crossing Roads Safely

1



While waiting for a green light to cross the street, stand three steps back from the curb to avoid potential danger caused by the big turning radius of large vehicles.

穿越路口時，等待綠燈站立位置，要**離路口邊緣三步**停等，避免轉角大車內輪差的危險。

2



When the pedestrian crossing signal turns green, look left, then right, then left again to make sure no vehicles are running the red light before crossing the street within the **crosswalk lines**.

行人穿越路口前，小綠人綠燈亮起，要**左看、右看、再左看**後，確認沒有闖紅燈車輛，再走行穿線。

3



There is still the **risk** of being hit by a vehicle even when crossing the street with a green pedestrian crossing signal. If you encounter turning traffic as you walk across, hold up your hand to catch the driver's attention and thank the driver for stopping.

綠燈走行穿線穿越路口仍有被車輛碰撞的風險，穿越路口時如有轉彎車，**揮手讓司機容易看見**，並向司機說謝謝。

4



If possible, wear light-colored clothing and hats as well as reflective accessories so that drivers can spot you easily.

盡量穿**明亮衣帽、反光配件**，讓車輛駕駛人容易看見。

5



Never suddenly **dart out** into the street.

避免突然衝入車道。

兒童安全通過路口 數位課程

提供大眾 深入釐清迷思
協助教師 掌握教學重點
教導學童 學習安全行為

108年11月起，可在「168交通安全入口網」及「教師學院」線上觀看。



掃描QR Code即可觀看課程影片



交通部



交通部道安委員會

廣告